
Besvarelse af spørgsmål 13 (L 47 – Forslag til lov om erhvervsfrem-
me) stillet af Erhvervsudvalget den 21. marts 2005.

Spørgsmål 13:
Kan ministeren bekræfte, at der må forventes færre regionale EU-midler 
til erhvervsfremme fra 2007, og at de områder, som er hårdest ramt af ar-
bejdsløshed og som i dag modtager mål 2-midler, fremover må forvente 
færre midler, idet EU-midlerne fremover vil kunne søges fra hele landet?

Svar:
Det er endnu ikke afklaret, hvor mange strukturfondsmidler, Danmark vil 
modtage fra EU i den kommende programperiode fra 2007. Det er derfor 
også for tidligt at sætte tal på hvor mange midler, de nuværende mål 2-
områder fremover vil modtage. Det er dog forventningen, at der bliver 
færre midler til Danmark end i dag. 

I det foreliggende forordningsudkast er EU-Kommissionen gået bort fra 
at udpege enkeltkommuner som støtteberettigede. Det betyder, at Dan-
mark fremover vil blive betragtet som én region, så strukturfondsmidler-
ne kan anvendes over hele landet. Yderområderne vil dog også i den 
kommende programperiode blive tilgodeset ved fordelingen af de midler, 
Danmark måtte modtage fra strukturfondene. Regeringen vil sikre, at 
yderområdernes andel af EU-midlerne bliver mindst den samme som i 
dag, jf. Aftale om strukturreform. 
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